
Znojemský místostarosta Jan Blaha: Mým zaměstnavatelem jsou 
občané 

 

Místostarosta Jan Blaha je jedním z těch, kteří aktivně prosazují, aby Znojmo bylo město 
vícegeneračně pospolité, občanům se zde dobře žilo, radnice byla transparentní. Například 
snahou koncepce rodinné politiky na období let 2016-2019 je vytvořit prostředí, které je 
přívětivé k naplňování poslání rodin. 

 

* Pane místostarosto, jak vidíte toto poslání vy osobně? 

Rodinnou politiku vidím jako příležitost pro podporu funkčních zdravých rodin, pro podporu 
rodin pečujících o své blízké, pro pomoc ohroženým rodinám, pro rozvíjení mezigeneračních 
vztahů, pro mezisektorovou spolupráci různých aktérů. 

 

* Součástí tohoto plánu zůstává i péče o seniory? 

Ano. Jde o to, aby se senioři necítili na obtíž, aby věděli, že když budou v nesnázích, Město 
Znojmo jim pomůže. Chceme, aby senioři trávili čas ve společnosti ostatních, aby se dařilo je 
zapojovat do aktivního života. Mnohostranná činnost klubů či výměnné pobyty se 
slovenskými seniory jsou toho příkladem. Zlepšujeme také úroveň jejich bydlení – letos jsme 
přistoupili k modernizace domů s pečovatelskou službou (nové výtahy, výměna oken, 
relaxační zóna). 

 

* Z čeho dalšího, co se podařilo, máte dobrý pocit? 

Kupříkladu z jízdního řádu pro názvy ulic a veřejných prostranství. Zastupitelstvo schválilo 
zásady značení. Město tím získalo jasná pravidla, která jsou uplatňována i v zahrádkářských 
koloniích, kde byla orientace dosti chaotická. To pomáhá hlavně složkám integrovaného 
záchranného systému. Bloudění sanitek tedy už nehrozí. Podle přijatých zásad 
pojmenováváme dle potřeby nově vzniklé ulice většinou po významných osobnostech. Nyní 
jsme se pustili do velké akce. Chceme vytvořit značení v poslední městské části, kde ještě 
názvy ulic nemáme, a to jsou Oblekovice spolu s Bohumilicemi a s Nesachleby. Do hledání 
vhodných názvů zapojíme i občany, finální schválení a následné potřebné úkony budeme 
realizovat v roce 2018 mezi volbou prezidenta a volbami do městského zastupitelstva. 

 

* Čemu se v současné době věnujete nejvíc? 

Podpoře hospice. Ten pomáhá nevyléčitelně nemocným prožít důstojným, klidným způsobem 
závěr života a smířit se s vlastní smrtí. Zemřít doma mezi nejbližšími si přeje většina české 
populace. Má to přidanou hodnotu i pro rodinu, která ve chvíli, kdy umírá její člen, se s tím 
díky psychické a společenské podpoře lépe smiřuje. V Americe hospice doprovázejí ke konci 
života skoro 50% pacientů. Chceme změnit způsob, jakým se ve Znojmě umírá. Hospice 
mohou být buď veřejné (kamenné), nebo domácí (mobilní). Osobně preferuji cestu domácího 
hospice, kterou zajišťují v našem městě společně dva subjekty, spolek Konipaska a Charita. 
Jejich činnost všemožně podporuji, protože ji považuji za velmi potřebnou a významnou. 



 

* Pojďme k veselejším věcem. Z čeho máte radost? 

Z více parkovacích míst u nemocnice. Směna pozemků v okolí nemocnice mezi 
Jihomoravským krajem a Městem, uskutečněná v tomto roce, dává záruku, že se počet 
parkovacích míst u nemocnice bude postupně navyšovat. Dále mám radost ze štědrosti a 
solidarity občanů. Výtěžek ze dvou charitativních koncertů konaných v divadle a na zimním 
stadionu pro šestiletého Míšu, který potřebuje nákladnou léčbu, činil dohromady 423 453 
korun. 

 

* A z čeho je vám naopak smutno? 

Vnímám úpadek myšlení a citu. Uznání dnes bohužel nezávisí na kvalitě. Záleží na tom, jak 
se komu zalíbíte, jestli jste „cool“ a „in“, zdali se kamarádíte s těmi správnými lidmi. 

 

* Čemu dáváte přednost? 

Snažím se být dobrým politikem, což znamená, že naslouchám hlasu občanů. Řeším jejich 
problémy. Lákadla jako Brno (tedy krajské volby) a Praha (sněmovní volby) mě nechávají 
klidným. Nejsem kariérní politik, kterému je Znojmo málo a po několika letech působení na 
radnici se žene výš. Myslím, že je správné, abych se věnoval Znojmu . Zastávám názor, že by 
se funkce neměly kumulovat. Sezení na dvou židlích je časově náročné a neumožňuje dělat 
obojí naplno. Mým zaměstnavatelem jsou a budou i nadále znojemští občané. 

 


